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Protokół 

z posiedzenia XVII sesji Rady Gminy  Rozprza odbytej w dniu 30 sierpnia  2012 roku. 

 
Sesję rozpoczęto o godzinie 10-tej w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Rozprzy. 
 

Punkt 1 

Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

 
Obrady prowadził  Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Gemel. 
Powitał radnych oraz osoby biorące udział w sesji. 
W obradach uczestniczyło 15 radnych. 
Lista obecności w załączeniu protokółu. 
 
Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 
Janusz Jędrzejczyk Wójt Gminy 
Artur Cubała Zastępca Wójta 
Bogdan Górecki Skarbnik Gminy 
Ilona Maćkiewicz Radca Prawny 
Julian Misztela  Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej 
 
W trakcie omawiania punktów porządku obrad  na posiedzenie zapraszani byli  pracownicy, 
którzy przygotowywali projekty uchwał na sesję. 
 
 

Punkt 2 

Przedstawienie porządku obrad i przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Gemel zapytał, czy są uwagi do porządku obrad, który 
radni otrzymali wraz z materiałami na sesję. Zmian nie wniesiono, natomiast Przewodniczący 
Rady Tomasz Gemel zaproponował zmianę realizacji punktów porządku obrad ze względu na 
to, że na godzinę 12.00 na sesję był zaproszony Starosta Powiatu Piotrkowskiego Stanisław 
Cubała. 
Proponował punkty 6 i 7 dotyczące udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Piotrkowskiemu  umieścić  w  punktach 10 i 11 .  
Zaproponowane zmiany przyjęto jednogłośnie, związku z powyższym porządek realizowany 
był w następującym brzmieniu: 
 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad oraz przyjęcie protokółu z XVI sesji Rady Gminy. 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian  budżetu i w budżecie gminy na 2012 rok. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rozprza 

na lata 2011-2022. 
6. Podjęcie uchwały  w sprawie podziału Gminy Rozprza na stałe obwody głosowania. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego  zasady korzystania 
ze świetlic wiejskich na terenie Gminy Rozprza. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków i zasad korzystania z przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Rozprza, 
udostępnionych dla operatorów i przewoźników. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu sfinansowania zadań z zakresu usuwania 
azbestu i wyrobów  zawierających azbest z terenu Gminy Rozprza. 

       10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi   
               Piotrkowskiemu na realizację inwestycji pn: „Rozbudowa drogi powiatowej Nr 1520     
               E Jeżów -Bilska Wola etap II”. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi   
        Piotrkowskiemu na realizację inwestycji dotyczącej  przebudowy mostu w ciągu  
        drogi powiatowej Nr 1520 E Jeżów - Bilska Wola. 

       12.  Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 
       13.  Zakończenie obrad. 
 
Protokół z XVI sesji Rady Gminy Rozprza przyjęto jednogłośnie. 
 

Punkt 3 

Informacja Wójta Gminy między sesjami 
 
Wójt Janusz Jędrzejczyk przedstawił bieżące sprawy gminy: 
Mówił między innymi o: 
- złożonym wniosku do Wojewódzkiego Fundusz Ochrony Środowiska w Łodzi o dotację na 
prace pielęgnacyjne w Zabytkowym Parku w Mierzynie w związku z otrzymaną decyzją 
nakazującą od Konserwatora Zabytków przeprowadzenie prac porządkowych w parku. 
Wniosek jest na etapie rozpatrywania przez Zarząd  Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska. 
Wartość robót w parku to kwota 175.000 zł. O ile wniosek zostanie rozpatrzony pozytywnie 
to gmina otrzyma 167.000 zł dotacji, natomiast  środki własne to kwota 6.600 zł, 
 
- wystosowanych pismach do  wszystkich posłów okręgu piotrkowskiego oraz Pana 
Sławomira Nowaka – Ministra Transportu, Budownictwa i Gospodarki Morskiej w sprawie 
przebiegu obwodnicy oraz udzielenia wsparcia Gminie Rozprza w zakresie możliwości zmiany 
stanowiska Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad  w związku z nie uwzględnienie  
w projekcie budowy obwodnicy miejscowości Niechcice.  
Wójt przytoczył odpowiedź Pani Agnieszki Krupa Zastępcy Dyrektora Departamentu Dróg  
i Autostrad w Ministerstwie Transportu, Budownictwa i Gospodarki Morskiej, która 
poinformowała, iż konkluzje zawarte w dokumentacji przygotowanej przez inwestora  
i zawarte we wniosku o wydanie decyzji środowiskowej stanowiły jedynie rekomendację 
preferowanego wariantu przebiegu przedmiotowej drogi, natomiast ostateczne 
rozstrzygnięcia w tej kwestii zostały zawarte w decyzji Regionalnego Dyrektora Ochrony 
Środowiska.   
W związku z powyższym z urzędu było wystąpienie do Dyrektora Regionalnego Ochrony 
Środowiska z zapytaniem, czy została wydana decyzja środowiskowa. W odpowiedzi 
Dyrektor poinformował, że prowadzone jest postępowanie administracyjne w sprawie oceny 
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oddziaływania na środowisko, natomiast termin wydania decyzji wyznaczono na koniec 
września 2012 roku, 
- pozyskanych środkach w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego z Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet IX- Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach, 
Podziałanie 9.1.2- Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów z grup o utrudnionym 
dostępie do edukacji oraz zmniejszanie równic, w jakości usług edukacyjnych.  
Szkoły Podstawowe ( 6 szt.) otrzymają w ramach programu wyposażenie o łącznej wartości 
ponad 202.000 zł . 
W skład wyposażenia wchodzą tablice interaktywne, zestawy komputerowe, laptopy, 
specjalistyczne programy komputerowe i pomoce naukowe. 
 
-  odbytym 27 lipca 2012 roku Konwencie Wójtów, który odbył się tym razem w  Gminie 
Rozprza. Gospodarzem odbywających się konwentów jest Starostwo Powiatowe  
w Piotrkowie Tryb. i gmina w której jest spotkanie. 
Program konwentu, który odbył się w Rozprzy obejmował między innymi  tematy tj. 

• Zaangażowanie samorządów gminnych we współpracę z Urzędem Marszałkowskim  
w Łodzi w zakresie kultury zgodnie ze wspólną polityką województwa łódzkiego – 
 w spotkaniu uczestniczyła Zastępca Dyrektora Departamentu Kultury i Edukacji 
Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi, 

• Wypracowanie jednolitego zestawienia przystanków komunikacyjnych wzdłuż dróg 
powiatowych i gminnych zgodnie z nowym rozporządzeniem Ministra Transportu, 
Budownictwa i Gospodarki Morskiej, 

• Wdrażanie energii odnawialnej do istniejących urządzeń grzewczych,  

• Informacja na temat Konkursu dotacji dla jednostek samorządu terytorialnego… 

• Informacja na temat organizacji Dożynek Wojewódzkich w Piotrkowie Tryb. 
 

- zorganizowanym przez Ochotniczą Straż Pożarną w Rozprzy Festynu pn.”Bezpieczne 
wakacje”. Na festynie zebrano 8 litrów krwi dla chorej Zosi. 
 
W dalszej części posiedzenia Wójt omówił realizowane inwestycje gminne tj. 
-  Budowa przyłącza kanalizacji sanitarnej do budynku wielorodzinnego przy ul. 

Częstochowskiej w Niechcicach – obecnie trwają uzgodnienia z właścicielem działki 
prywatnej w  Niechcicach, przez którą przebiega trasa kanalizacji, dotyczące wysokości 
odszkodowania za wycinkę drzew, 
-  Budowa  sieci wodociągowej w Ignacowie –  w trakcie wydawania  jest decyzja  
o ustaleniu lokalizacji celu publicznego, 
- Przebudowa przepustu w ciągu drogi gminnej Bagno- Cekanów – wykonawca zadania 
jest Firma PEUK z Piotrkowa Tryb.  Planowany termin zakończenia inwestycji  17 września 
2012 roku, 
-  Regulacja systemu odwodnienia rejonu skrzyżowania drogi w miejscowości Stara Wieś - 
Zadanie wykonuje Zakład Gospodarki Komunalnej w Rozprzy , termin wykonania   
24 września 2012 roku, 
-  Budowa chodnika wzdłuż drogi gminnej Rozprza –Nowa Wieś wraz z oświetleniem oraz 

budową zatoki parkingowej- w lipcu wykonano chodnik , zjazdy do posesji i kablową linię 
oświetleniową, aktualnie wykonywane są prace brukarskie przy zatoce przed 
cmentarzem . Termin wykonania prac do 28 września 2012 roku. 
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Wójt dodał, że inwestycja wymusiła dodatkowe roboty tj. poszerzenie i podwyższenie 
drogi i położenie nakładki asfaltowej. 
-  Termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej w Rozprzy – roboty dotyczące 
termomodernizacji zostały zakończone. Natomiast dodatkowo w części budynku szkoły 
wymieniono oświetlenie na energooszczędne. Inwestycja była realizowana z udziałem 
środków Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego, które stanowią 
85% kosztów całkowitych zadania, 15% to środki własne.  
-  Termomodernizacja  budynku Szkoły Podstawowej w Milejowie - roboty budowlane  
dot. termomodernizacji zostały wykonane. Ponadto dodatkowo w części budynku szkoły 
wymieniono oświetlenie na energooszczędne. Inwestycja realizowana była z udziałem 
środków RPO WŁ, które stanowią 85% kosztów całkowitych zadania , pozostała część 
15% zadania to środki własne, 
-  Modernizacja korytarzy, świetlicy i pomieszczenia gospodarczego budynku Szkoły 

Podstawowej w Milejowie –  zdemontowano boazerie na ścianach korytarzy, 
wymieniono instalację elektryczną, wykonano zabezpieczenia p. porażeniowe  
i wymieniono istniejące przyłącze energetyczne wraz z tablicą rozdzielczą. 
-  Przebudowa Rynku Piastowskiego w Rozprzy oraz ulic przyległych – złożony został 
wniosek o pozwolenie na budowę- w pierwszej kolejności do Urzędu Wojewódzkiego  
oraz wniosek o wyłączenie gruntów z produkcji rolnej gruntów do Starostwa 
Powiatowego, 
-  Dokumentacja projektowo- kosztorysowa adaptacji istniejącego budynku usługowego 

na Gminne Centrum Kultury przy ul. Kościuszki w Rozprzy – projekt został opracowany za 
kwotę 41.820 zł brutto. W czerwcu pozyskano pozwolenie o zmianę sposobu 
użytkowania budynku handlowo-usługowego na Gminne Centrum Kultury. Zadanie jest 
realizowane w ramach Lokalnej Grupy Działania. 
-  Dokumentacja projektowo- kosztorysowa adaptacji istniejącego lokalu mieszkalnego  

w budynku Szkoły Podstawowej w Mierzynie na zaplecze sanitarno – szatniowe oraz 

trybun dla 200 osób na boisku piłkarskim w Mierzynie – projekt został opracowany, 
pozyskano pozwolenie na zmianę sposobu użytkowania pomieszczeń i budowę trybun.  
Zadanie będzie realizowane w ramach Lokalnej Grupy Działania w 2013 roku, 
- Budowa placów zabaw w ramach rządowego programu „Radosna Szkoła” w Mierzynie  

i w Milejowie – Pozyskano wsparcie finansowe z MEN na utworzenie placów z 50% 
dofinansowaniem do każdego. W dniu 24 sierpnia br. nastąpiło otwarcie ofert na 
wykonanie placów zabaw. Złożone oferty przewyższyły kwoty zaplanowane w budżecie . 
W związku z powyższym ogłoszono drugi przetarg na budowę placów . Planowany termin 
wykonania placów to 15 listopad 2012 rok. 

 
Następnie Wójt poinformował o: 
-  rozpoczętych pracach nad Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Rozprza. Informacje umieszczono w Biuletynie informacji Publicznych, 
mieszkańcy mogą zgłaszać uwagi dotyczące zmiany Studium, 
-  wprowadzonych zmianach wspólnie z sołtysami odnośnie bieżącego utrzymania dróg.  
Naprawa dróg będzie polegać na łataniu ubytków ręcznie i ubijaniu walcem, natomiast  
równiarka wykorzystywana będzie tylko do korytowania dróg tylko tych, które będą 
nawożone tłuczniem na całym jej odcinku, 
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-  ustaleniach z sołtysami, że w bieżącym roku zaplanowane środki na oświetlenie uliczne 
zostaną przekazane  na likwidację uszkodzonych i starych lamp, natomiast w następnych 
latach realizowane będą  nowe punkty świetlne. 
 

Punkt 4 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy na 2012 rok 

 
Skarbnik Gminy Bogdan Górecki poinformował, że zmiany w planie dochodów dotyczą działu 
801 zwiększenia planu środków otrzymanych na dofinansowanie kosztów kształcenia 
młodocianych pracowników o kwotę 40.000 zł. 
 
Zmiany w planie wydatków dotyczą następujących działów: 
-  działu 010 zwiększenia wydatków o 3000 zł na przygotowanie projektu w związku  
z inwestycja „Budowa sieci wodociągowej w Ignacowie, 
-  działu 600 zwiększenia planu wydatków na bieżące  remonty dróg gminnych o kwotę 
220.000 zł (w tym między innymi na naprawę drogi w kierunku cmentarza w Rozprzy), 
- działu 700 zwiększenia planu o kwotę 20.000 zł na bieżące remonty budynków 
komunalnych  i o kwotę 10.000 zł na energie elektryczna, 
-  działu 750 zwiększenia planu wydatków o 6.000 zł na diety dla radnych w związku ze 
zmianą uchwały w sprawie wypłat diet, zwiększenie wydatków o 8.000 zł na opłatę składek 
na PFRON, pomoc finansowa Stowarzyszenia LGD ”BUD-UJ RAZEM” w wysokości 20.000 zł na 
realizację projektu „Promocja dziedzictwa historycznego i kulturowego w Gminie Rozprza”, 
-  działu 757 zwiększenia o 10.000 zł na obsługę długu, 
- działu 801 zwiększenia wydatków o kwotę 40.000 zł w związku z dofinansowaniem 
pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych pracowników, 
-  działu 900  zwiększenia planu wydatków na bieżącą obsługę i konserwację oświetlenia 
ulicznego na terenie Gminy o kwotę 50.000 zł oraz o kwotę 110.000 zł na odremontowanie 
kanału odciekowego z oczyszczalni ścieków w Milejowie, 
-  działu 921  - wprowadzono dotację w wysokości 10.000 zł  dla Gminnej Biblioteki 
Publicznej  w Rozprzy z przeznaczeniem na zakupy inwestycyjne. 
Saldo powyższych zmian wynosi 597.000 zł. 
W załączniku nr 3 wydatki  na zadania inwestycyjne uwzględniono zmiany wynikające ze 
zmian w wydatkach budżetowych tj. 
- pkt.   2  budowa sieci wodociągowej w Ignacowie  
- pkt. 22  dotacja dla Gminnej Biblioteki Publicznej w Rozprzy. 
 
Zaproponowane zmiany zmieniają wysokość deficytu budżetowego do kwoty 669 594 zł, 
natomiast planowana kwota długu w związku z powyższymi zmianami na koniec  2012 roku 
wynosić będzie 15.497.916,44 zł co stanowi 47,90 %. 
 
Przewodniczący Rady Tomasz Gemel odczytał pozytywną opinię Komisji Budżetu, Finansów  
i Rozwoju Gospodarczego w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy na 2012 rok.  
 
W dyskusji: 
Przewodniczący Rady wnioskował, aby z środków zaplanowanych na modernizację 
oświetlenia ulicznego wymienić dwa drewniane słupy znajdujące się między Milejowem a 
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Milejowcem, na których zwisają  bardzo nisko przewody. Słupy stanowią zagrożenie dla 
otoczenia.   
 
Radny Arkadiusz Próba pytał dlaczego w projekcie na budowę chodnika i parkingów nie 
uwzględniono drogi na tym odcinku. 
 
Wójt Janusz Jędrzejczyk odpowiedział, że przy opracowywaniu projektu w 2010 roku ze 
względu na koszty nie uwzględniono modernizacji drogi tylko planowano wykonać ją 
w przyszłości. W roku 2012 podpisana została umowa z PROW- em na 50%  dofinansowanie 
kosztów kwalifikowanych inwestycji pn. „Budowa chodnika wzdłuż drogi gminnej Rozprza –
Nowa Wieś wraz z oświetleniem oraz budową zatoki parkingowej”, która musi być 
realizowana zgodnie z opracowanym projektem. 
Obecnie powyższa inwestycja wymusiła modernizację drogi, która planowana jest do 
realizacji w ramach bieżącego utrzymania dróg jako oddzielne zadanie. 
W związku z powyższym zaplanowane zostały  w budżecie środki na ten cel. Wójt zwrócił się 
do Rady Gminy o zaakceptowanie w zmianach budżetu powyższych środków w celu 
dokończenia zadania. 
 
Radny Wojciech Misztela wnioskował o przedłużenie odcinka  drogi za cmentarz o 70 m 
( płyty betonowe) oraz utwardzenie tłuczniem drogi polnej łączącej drogę Nowa Wieś  
z drogą w kierunku Starej Wsi.  
 
Przewodniczący Rady odczytał opinię Komisji Rolnictwa, Bezpieczeństwa Publicznego 
i  Ochrony Przeciwpożarowej Rady Gminy w sprawie modernizacji drogi. 
Komisja po wizji lokalnej w terenie uznała, że zasadnym jest poszerzenie i podwyższenie oraz 
utwardzenie asfaltem drogi na odcinku realizowanej inwestycji dostosowując jej wysokość 
do wysokości krawężników chodnikowych i parkingowych. Zdaniem członków komisji 
utwardzenie drogi wpłynie pozytywnie i estetycznie  na całość realizowanej inwestycji. 
Ponadto członkowie komisji wnioskują o wyrównanie i utwardzenie tłuczniem drogi polnej,  
o której naprawę wnioskował radny Wojciech Misztela. 
 
Radna Jadwiga Kułak - Pełka poruszyła sprawę odcinka drogi krajowej przy ul. Piotrkowskiej 
w Niechcicach pomiędzy Ośrodkiem Zdrowia w kierunku Białocina do tzw. Bajanówki.  
Na odcinku tym brak oświetlenia, chodnika bądź ścieżki rowerowej. 
Radna wnioskowała o rozważenie, która z tych form zabezpieczenia byłaby właściwa, aby 
zapewnić minimum bezpieczeństwa dla mieszkańców tam zamieszkałych. 
Ponadto radna dodała, że taki sam problem dotyczy mieszkańców Cieślina, gdzie odcinek 
drogi od krzyżówki do m. Cieślin nie posiada również oświetlenia i chodnika. 
 
W dalszej części posiedzenia radna Jadwiga Kułak-Pełka poruszyła sprawę  możliwości 
wyboru dostawcy na energię elektryczną. Dostawcy gwarantują wymianę punktów 
świetlnych na energooszczędne.  Radna pytała, czy  Gmina Rozprza skorzystała z takiej formy 
współpracy. 
Zastępca Wójta Artur Cubała nawiązał do zwiększonych  środków o 50.000 zł na bieżącą 
obsługę i konserwację oświetlenia ulicznego. Poinformował, że wspólnie z sołtysami na 
naradzie sołtysów wypracowano stanowisko, iż w bieżącym roku środki te przeznaczone 
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będą na wymianę lamp starych i uzupełnienie ubytków. Natomiast nowe punkty świetlne 
realizowane będą w miarę posiadanych środków w latach następnych. 
Natomiast odnośnie poruszonej sprawy przez radną odnośnie wymiany oświetlenia na 
energooszczędne - Zastępca Wójta  poinformował, że gmina jest w kontakcie z firmą, która 
montuje takie lampy. Dla sprawdzenia zasadności funkcjonowania lamp ledowych, 
powieszona została jedna taka lampa na ul. Sportowej w Rozprzy. Koszt zamontowania takiej 
lampy to około 1.000 zł brutto. Uznano, że zamontowanie pojedynczych takich lamp podczas 
prowadzonych remontów na istniejącym oświetleniu się nie sprawdzi, ponieważ lampy 
ledowe nie pasują do lamp już funkcjonujących. 
Wójt dodał, że ewentualnie można rozważyć taką możliwość przy nowych inwestycjach  
montując lampy ledowe na całej lince. 
Na obecną chwilę  w gminie zasada jest taka, że Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej, 
który ma powierzoną  konserwację oświetlenia wspólnie z sołtysem dalej miejscowości 
ustala co jest do zrobienia w danym sołectwie, ponieważ sołtys zna najlepiej potrzeby 
swojego sołectwa. 
 
Natomiast odnośnie pytania dotyczącego wyboru dostawcy na energię elektryczną Skarbnik 
Gminy odpowiedział, że dostawcę wyłoniono w drodze przetargu nieograniczonego. 
Wygrała Firma Vattenfall Sales Poland Spółka z Tomaszowa Mazowieckiego. 
W wyniku przeprowadzonego przetargu koszty energii zmniejszyły się o około 30 %  
w porównaniu do lat ubiegłych . 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
Rada Gminy przyjęła jednogłośnie  

 

Uchwałę nr XVII/52/12 

w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy na 2012 rok 

 
Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

 

Punkt 5 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rozprza 

 

Skarbnik Gminy Bogdan Górecki poinformował, że zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
wynikają ze zmian budżetu i w budżecie gminy i dotyczą 2012 roku. 
Pytań do projektu uchwały nie było. 
 
Przyjęto jednogłośnie  

Uchwałę nr XVII/53/12 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rozprza na lata 2011-2022 

 
Uchwała w załączeniu protokółu. 
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Punkt 6 

Podjęcie uchwały  w sprawie podziału Gminy Rozprza na stałe obwody głosowania 

 
Zgodnie z art. 14 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 roku, Rada Gminy zobowiązana jest 
dokonania podziału gminy na stałe obwody głosowania, ustalić ich numery, granice oraz 
siedziby obwodowych komisji wyborczych  w terminie 3-ch miesięcy od dnia podziału gminy 
na jednomandatowe okręgi wyborcze. Zaplanowane zostało osiem stałych obwodów  
głosowania , w tym trzy lokale dostosowane będą do osób niepełnosprawnych. 
 
Pytań do projektu uchwały nie było. 
 
Przy jednym głosie przeciwnym przyjęto  

 

 
Uchwałę nr XVII/54/12 

sprawie podziału Gminy Rozprza  na stałe obwody głosowania 

 

Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

Punkt 7 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego zasady korzystania ze 

świetlic  wiejskich na terenie Gminy Rozprza 

 
Przewodniczący Rady Tomasz Gemel odczytał pozytywną opinię Komisji Rolnictwa, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej w sprawie regulaminu korzystania  
oraz wynajmowania świetlic wiejskich. Opinia w załączeniu. 
Kierownik  Referatu Gospodarki Komunalnej Rolnictwa i Ochrony Środowiska Małgorzata 
Wrzeszcz poinformowała, że w celu uporządkowania zasad gospodarowania mieniem 
należącym do Gminy Rozprza, Rada Gminy na podstawie ustawy o samorządzie gminnym 
może wydawać akty prawa miejscowego w zakresie zasad i trybu korzystania z obiektów 
publicznych. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu uporządkuje sprawy związane 
funkcjonowaniem obiektów stanowiących mienie komunalne gminy. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Radna Agata Bartkowska zwróciła uwagę, że w regulaminie  brak zapisu odnośnie 
odpowiedzialności  za teren obok lokalu. 
Obowiązek ciąży na właścicielu lub zarządcy działki odpowiedział radnej Przewodniczący 
Rady Tomasz Gemel. 
 
Radna Jadwiga Kułak-Pełka poinformowała, że analizując przygotowany regulamin nasuwa  
się spostrzeżenie, że w regulaminie brak zapisu idei świetlicy wiejskiej. 
Z opracowanego regulaminu wynika, że świetlice traktowane są jako pomieszczenia lokalowe 
do wynajęcia i osiągania dochodów.  
Zdaniem radnej idea świetlicy powinna być inna. Powinien to być obiekt, który ma pomagać  
i zaspakajać potrzeby lokalnej społeczności w głównych trzech dziedzinach w zakresie: 
-  kultury, 
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-  życia społecznego  
-  edukacji pozaszkolnej. 
Radna dodała, że takie trzy grupy działania powinny być uwzględnione w regulaminie, na 
podstawie, których ustala się  formę  zarządu, organizowania działalności oraz finansowania. 
Jeżeli zostaną spełnione powyższe potrzeby dopiero wówczas pomieszczenia mogą być 
wynajmowane osobom prywatnym bądź firmą poprzez spisanie umowy najmu dla porządku. 
Świetlicami najczęściej zarządza  lokalna społeczność tj. rada sołecka, koło gospodyń 
wiejskich, jednostki ochotniczych straży pożarnych. Forma zarządu zdaniem radnej winna 
być ustalona przez  miejscową lokalną społeczność w formie zarządu kolegialnego 
wyłonionego przez zebranie wiejskie. 
Natomiast  jeżeli miejscowa społeczność jest słabo zorganizowana to wtedy uzasadnione 
jest, aby wskazał osobę wójt. Zwróciła uwagę na zbyt szeroko rozbudowaną procedurę 
papierową wynajmowanych obiektów. 
Dochody z najmu powinny być przeznaczone na zaspokojenie potrzeb miejscowych na 
sfinansowanie programów edukacyjnych  prowadzonych w  świetlicy. 
Radna proponowała, aby Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych dopracowała 
regulamin pod kątem oczekiwań co do właściwych funkcji świetlic wiejskich. 
  
Do wypowiedzi radnej ustosunkował się wójt Janusz Jędrzejczyk. 
Wójt podkreślił, że każdy budynek żyje swoim życiem i trudno byłoby, aby regulamin był 
przystosowany do zgłoszonych kryteriów przez radną. 
Przygotowany projekt uchwały dotyczy jedynie zasad wynajmowania świetlic wiejskich, które 
są na mieniu komunalnym gminy. W regulaminie jest zapisane w jaki sposób obiekty te mają 
być wynajmowane. Środki z najmu muszą wpływać do budżetu gminy i stanowią dochód,  
o których później decyduje Rada Gminy.  
 
Radca Prawny Ilona Maćkiewicz poinformowała, że uchwała podejmowała jest w trybie 
określania zasad korzystania z mienia i urządzeń użyteczności publicznej.  
Obiekty, o których się mówi w regulaminie są obiektami użyteczności publicznej i dodatkowo 
służą do wynajmu co do tej pory nie było uregulowane prawnie. Natomiast wyznaczony 
opiekun będzie musiał tak dysponować lokalem, aby zaspokoić wszystkie potrzeby. 
 
Radny Grzegorz Konopka  -  podkreślił, że omawiany regulamin dotyczy świetlic, które 
stanowią mienie komunalne gminy. Protokóły i umowy  były przy wynajmie spisywane. 
Obiektami  zarządza miejscowa społeczność i może zarządzać w tym samym składzie po 
podjęciu uchwały.  Natomiast  uchwała ureguluje te sprawy od strony prawnej. 
 
Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała ma uporządkować prawne korzystanie  
z obiektów komunalnych. 
W gminie są obiekty, które zostały przekazane w zarząd strażom bądź innym organizacjom  
i tych obiektów uchwała nie dotyczy.  
Przewodniczący Rady zwrócił się do radnej Jadwigi Kułak –Pełka o sprecyzowanie wniosku ze 
swej  wypowiedzi, aby mógł poddać pod głosowanie. 
W związku z tym, że radna wniosku nie przedstawiła, wypowiedź radnej uznano jako głos  
w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady poddał po głosowanie przygotowany projekt uchwały. 
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Przy jednym głosie przeciwnym przyjęto  

 

Uchwałę nr XVII/55/12 

w sprawie ustalenia regulaminu określającego zasady korzystania  

ze świetlic wiejskich na terenie Gminy Rozprza 

 

Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

Punkt 8 

Podjęcie określenia warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Rozprza, udostępnionych dla 

operatorów i przewoźników. 

 
Zastępca Wójta Artur Cubała poinformował, że z wejściem w życie ustawy o publicznym 
transporcie zbiorowym nałożono na gminy nowe obowiązki związane z organizacją 
publicznego transportu zbiorowego, w tym również z przystankami. W celu wykonania tych 
obowiązków istnieje potrzeba określenia w drodze uchwały przystanków komunikacyjnych 
na terenie gminy, których właścicielem lub zarządzającym jest gmina oraz warunków i zasad 
korzystania z nich przez przewoźników. 
W późniejszym terminie będzie można podjąć uchwałę w sprawie ustalenia stawki za 
korzystanie  z przystanków komunikacyjnych.   
Na konwencie wójtów ustalono, aby stawkę tę ujednolicić na terenie powiatu i padła 
wstępnie propozycja, aby to było 2 grosze od zatrzymania . 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapoznał z pozytywną opinią Komisji Rolnictwa Bezpieczeństwa  
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej. Opinia w załączeniu. 
 
W dyskusji nikt głosu nie zabrał. 
 
 
Przyjęto jednogłośnie  

Uchwałę nr XVII/56/12 

w sprawie określenia warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych… 

 

Uchwała w załączeniu. 
 

Punkt 9 

Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu sfinansowania zadań z zakresu usuwania azbestu 

i wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Rozprza. 

 

Celem pozyskania środków finansowych z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  
w Łodzi na usuwanie azbestu  z nieruchomości niezbędne jest podjecie uchwały w wyżej 
wymienionej sprawie  poinformowała Kierownik Referatu Małgorzata Wrzeszcz. 
 
Przewodniczący Rady odczytał pozytywną opinię Komisji Rolnictwa, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej. 
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Pytań ze strony radnych nie było. 
Przyjęto jednogłośnie 

 

Uchwałę nr XVII/57/12 

sprawie regulaminu sfinansowania zadań z zakresu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Rozprza 

 
Uchwała w załączeniu protokółu. 

 

Punkt  10 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Piotrkowskiemu 

 na realizację  inwestycji pn. „ Rozbudowa drogi powiatowej Nr 1520 E  

Jeżów – Bilska wola etap II”. 

 
Obecny na sesji Starosta Powiatu Piotrkowskiego Stanisław Cubała poinformował, że 
inwestycja  realizowana jest wspólnie przez trzy gminy i powiat. Jest to duży projekt -20 km 
odcinek drogi realizowany etapami. Powiat Piotrkowski na realizację poszczególnych etapów 
składa wniosek do Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych o dofinansowanie  
zadania. Zrealizowany został pierwszy odcinek drogi  z udziałem Gminy Sulejów. W trakcie 
realizacji jest drugi odcinek, w którym uczestniczą dwie gminy tj. Gmina Sulejów, Gmina 
Rozprza i Powiat Piotrkowski, termin zakończenia odcinka drogi  10 wrzesień br.  
Projekt uchwały dotyczy inwestycji do realizacji w 2013 roku, której roboty drogowe polegać 
będą na wykonaniu odcinka drogi o długości około 4 km na terenie  Gminy Rozprza. 
Szacowany koszt zadania 3.714.285,71 zł z czego: 

• dofinansowanie z NPPDL           -  1.114.285,71 zł 

• wkład Gminy Rozprza                 -  1.300.000,00 zł 

• wkład Powiatu Piotrkowskiego -  1.300.000,00 zł 
Przekazanie dotacji nastąpi pod warunkiem przyjęcia  do realizacji wniosku Powiatu 
Piotrkowskiego  o dofinansowanie w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg 
Lokalnych. 
Do zakończenia inwestycji pozostaną jeszcze dwa odcinki drogi dla Gminy Rozprza. 
Planowany termin zakończenia inwestycji to 2015 rok. 
 
Wójt Gminy Janusz Jędrzejczyk podziękował Staroście za przybycie na sesję. 
Podkreślił, że współpraca jest  bardzo ważna, ponieważ dotowane są programy 
zintegrowane. Przeznaczamy środki na drogi powiatowe, ale są to drogi na naszym terenie 
 i służyć będą naszym mieszkańcom. 
 
W dyskusji radna Jadwiga Kułak –Pełka proponowała, że ze względu na wysokie zadłużenie 
gminy, dofinansowanie ze strony gminy powinno być o co najmniej o 500.000 zł mniejsze.  
 
Rada Powiatu wypracowała Wieloletni Program Inwestycyjny, w którym jest zapisane, że 
inwestycje realizowane są przy 50% udziale gmin odpowiedział radnej Starosta Powiatu 
Stanisław  Cubała. 
 

Przy jednym głosie przeciwnym  przyjęto  
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Uchwałę nr XVII/58/12 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Piotrkowskiemu 

 
Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

Punkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Piotrkowskiemu  na 

realizację zadania inwestycyjnego dotyczącego przebudowy mostu w ciągu drogi 

powiatowej Nr 1520 E Jeżów –Bilska Wola 

 

Wójt Janusz Jędrzejczyk poinformował, że Powiat Piotrkowski planuje  pozyskać z rezerwy 
Ministerstwa Transportu, Budownictwa i Gospodarki Morskiej środki na przebudowę mostu 
w ciągu drogi powiatowej Nr 1520E Jeżów –Bilska Wola w m. Rozprza wraz z dojazdami co 
zmniejszy koszty budowy realizowanej drogi. 
Inwestycja planowana jest do realizacji w 2013 roku, natomiast udzielenie dotacji nastąpi  
w momencie pozyskania przez Starostwo dofinansowania ze środków rezerwy Ministerstwa 
Transportu, Budownictwa i Gospodarki Morskiej. 
 
Przewodniczący Rady Tomasz Gemel odczytał opinię Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego gdzie komisja  wnioskuje o partycypowanie  w kosztach budowy mostu przez 
rzekę Luciążę w miejscowości Rozprza w związku z budową drogi powiatowej Nr 1520E 
Jeżów -Bilska Wola. 
 
Przy jednym głosie wstrzymującym przyjęto 

 

 

Uchwałę nr XVII/59/12 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Piotrkowskiemu 

 
Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

Punkt 12 

Interpelacje, wolne wnioski zapytania. 

  
Skarbnik Gminy Bogdan Górecki przekazał radnym informację  o przebiegu wykonania 
budżetu Gminy Rozprza za I półrocze 2012 roku. 
Poinformował , że wykonanie dochodów budżetowych zamyka się kwotą 18.138.689,92 zł co 
stanowi 56,21 % przyjętego planu, natomiast wykonanie wydatków budżetowych zamyka się 
kwota 14.066.257,25 zł co stanowi 43,44 % przyjętego planu. 
Informacja w załączeniu protokółu. 
 
Przewodniczący Rady zapoznał z pismami, które wpłynęły do Rady Gminy. 
Pisma dotyczyły: 

1) montażu dodatkowego punktu świetlnego na istniejącym słupie energetycznym  
w Longinówce przy działce nr 418 przy drodze powiatowej nr 1513E skierowane do 
Wójta Gminy przez P. Ilonę Seredyńską, 
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2) przejęcia od Zarządu Dróg Powiatowych w Piotrkowie Tryb. drogi powiatowej Nr 
1516E Mierzyn- Żerechowa pismo skierowane przez Wójta Gminy i Przewodniczącego 
Rady Gminy Łęki Szlacheckie, 
Sprawę  analizowała Komisja Rolnictwa, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. Członkowie Komisji negatywną podjęli decyzję odnośnie przejęcia 

drogi na mienie gminy. 

3) wsparcia finansowego w kwocie 6.600 zł na zakup sprzętu hydraulicznego dla Gminy 
Rozprza, prośba Ochotniczej Straży Pożarnej w Niechcicach, 

4) rowu przydrożnego, który został wykopany w działce p. Barbary Jeż zam. Stara Wieś. 
Zastępca Wójta Artur Cubała poinformował, iż przeprowadził rozmowę z p. Jeż po 
rozmowie podjęto decyzję o zasypaniu rowu i oddaniu  gruntu  właścicielce, 

5) remontu dawnego Domu Kultury w Niechcicach z przeznaczeniem na filię Gminnego 
Centrum Kultury skierowane przez Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Niechcic  
i Gminy Rozprza. 

 
W dalszej części posiedzenia powrócono do sprawy ustalenia stawki za korzystanie  
z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 
Rozprza. 
Przewodniczący Rady był za ustaleniem takich opłat, aby gmina nie dokładała do utrzymania 
przystanków. 
Sporządzona zostanie kalkulacja ponoszonych kosztów na utrzymanie przystanków 
autobusowych odpowiedział Wójt Janusz Jędrzejczyk.  
 
Radny Arkadiusz Próba powrócił do uchwalonych cen za 1m³ dostarczonej wody i za 1 m³ 
odprowadzonych ścieków. Mieszkańcy mają pretensje do radnych, że stawki są zbyt 
wygórowane, natomiast   w gminach sąsiednich  są o wiele niższe. 
Następnie radny zgłosił interwencję mieszkańca Niechcic, który mieszka na skrzyżowaniu 
drogi krajowej z powiatową w kierunku Gorzkowic. W rejonie tym zakopany został przepust, 
w którym blokuje się woda. Gdy nie było przepustu woda swobodnie spływała, obecnie  
gromadzi się w przepuście co powoduje nieprzyjemny zapach. 
 
Odpowiedzi radnemu udzielił wójt Janusz Jędrzejczyk. Wójt poinformował, że kalkulacja 
została sporządzona prawidłowo, natomiast gminy sąsiednie być może stosują dopłaty 
mieszkańcom do wody i ścieków. 
Dyrektor ZGK dodał, że należy szukać środków na rozbudowę kanalizacji, aby nowo-
wybudowane oczyszczalnie pracowały w 100% . 
 
W dalszej części posiedzenia radna Jadwiga Kułak-Pełka zwróciła się z prośbą do 
Przewodniczącego Rady o zaproszenie na salę obrad Prezesa Stowarzyszenia na Rzecz 
Rozwoju Niechcic i Gminy Rozprza, który chciał zabrać głos w imieniu Stowarzyszenia. 
Prezes w imieniu członków Stowarzyszenia zaprosił Radnych Rady Gminy do Niechcic, 
zaproponował odbycie następnej sesji w Niechcicach w budynku  po byłym domu kultury.  
Zdaniem  Prezesa budynek  niszczeje i należy podjąć decyzję co do dalszego jego 
funkcjonowania. Członkowie Stowarzyszenia proponują, aby to była Filia Ośrodka Kultury  
w Rozprzy. 
Ponadto poinformował, że w dniu 7 października 2012 roku w Kościele Parafialnym  
w Rozprzy odbędzie się Koncert Wojska Polskiego, na który wszystkich obecnych zaprosił. 
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Radna Małgorzata Nowakowska Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego odczytała wniosek Komisji w sprawie oszczędnego gospodarowania energią 
elektryczną. Wniosek został skierowany do Wójta Gminy do realizacji. 
 
Radna Jadwiga Kułak -Pełka wnioskowała o sprawdzenie, kto jest właścicielem lub 
użytkownikiem gruntów w Woli Niechcickiej Starej i Białej Róży po byłym  PGR-rze.  
Na pola te wylewane są ścieki, które mają nieprzyjemny zapach i nie są przyorywane, a więc 
nie jest przestrzegana ustawa o ochronie środowiska. 
 
Wójt Janusz Jędrzejczyk poinformował, że powstał Komitet Inicjatywy Ustawodawczej  
w Poznaniu dotyczącej projektu ustawy o zmianie  ustawy z 2003 roku o dochodach 
jednostek samorządu terytorialnego. 
Wójt zwrócił się do radnych o poparcie inicjatywy, w związku z powyższym rozdano radnym 
listy celem zbierania podpisów w celu zmiany ustawy z dnia 13 listopada 2003 roku  
o dochodach jednostek samorządu terytorialnego. 

 

Punkt 13 

Zakończenie obrad 

 

Przewodniczący Rady Tomasz Gemel podziękował wszystkim obecnym za udział w sesji. 
Obrady zakończono o godzinie 13.30.  
 

                                                                                                              Przewodniczący Rady  

 

                                                                                                                    Tomasz Gemel 


